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REVISTA PRESEI 

 

 

 Comisia de Tineret a C.N.S.L.R. Frăția a inițiat în luna septembrie 2019, în 

calitate de partener, primul proiect internațional în cadrul organizației de tineret, 

proiectul “Defining Trade Unions to YOUth”- Definirea sindicatelor pentru 

TINEri, alături de Comitetul de tineret al celei mai importante confederații 

sindicale din Macedonia de Nord- Confederația Națională a Sindicatelor din 

Macedonia de Nord- CCM și cu un reprezentant din cadrul celei mai mari 

confederații sindicale din Bulgaria, Confederația Muncii Podkrepa, în calitate de 

colaborator. Proiectul a fost și este finanțat integral de către Fundația Friedrich 

Ebert- Bratislava, Slovacia, cunoscută la nivel european pentru programele sociale 

pe care le derulează. Prima fază a proiectului s-a desfășurat la București, în 

perioada 23-25 septembrie 2019, iar activitățile programate și efectuate au subliniat 

necesitatea de a explica tinerilor terminologia specifică domeniului sindical, pentru 

familiarizarea acestora privind conceptele utilizate. 

Datorită impactului și rezultatelor bune obținute în această primă fază, FES a 

sprijinit financiar proiectul și echipa, făcând posibil un al doilea seminar pentru 

conturarea produsului final, care urmează a fi lansat în cadrul unui eveniment de 

promovare. În cadrul celui de-al doilea seminar, desfășurat în perioada 27-30 

noiembrie 2019, la Skopje, Macedonia de Nord, tinerii reprezentanți ai structurilor 

sindicale au ”testat” impactul proiectului prin intermediul unei vizite de studiu, în 

cadrul unei universități de prestigiu din capitala macedoneană, studenții 

demonstrând interes și curiozitate față de ideea de sindicat și de proiectul dezvoltat. 

(Sursa: Comisia de Tineret C.N.S.L.R.-Fratia) 
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 Confederația CNSLR-FRĂȚIA solicită intervenția Ministerului Culturii 

pentru salvarea lucrătorilor din Cultură și Mass-Media 

În urma apelului public făcut de Federația FAIR-MediaSind pentru salvarea 

domeniului cultură și mass-media aflat, în această perioadă, într-o situație critică 

(amănunte aici: Federația FAIR-MediaSind solicită Guvernului Orban să nu 

distrugă sectorul Cultură și Mass-Media prin măsuri extreme!  ), cea mai mare 

confederație sindicală din țară, CNSLR-Frăția a reacționat prin transmiterea către 

ministrul culturii, Bogdan Gheorghiu, a unei  adrese prin care solicită intervenția 

imediată pentru salvarea celor peste 100 000 de lucrători din acest domeniu. 

 Scrisoarea, semnată de președintele CNSLR-FRĂȚIA, Leonard Bărăscu, solicită 

ministrului culturii organizarea unei întâlniri împreună cu conducerea  Federației 

FAIR-MediaSind, singura organizație reprezentativă din sectorul cultură și mass-

media,  pentru a identifica cele mai bune soluții pentru lucrătorii și instituțiile din 

acest important sector. 

 Problematica propusă vizează subiecte de maxim interes pentru lucrătorii din 

domeniu, după cum urmează: 

-          propunere de modificare și completare a Legii nr. 263/2010 a pensiilor 

publice; 

-          propunere de modificare și completare a Legii nr. 153/2017, sub aspectul 

ierarhizării funcțiilor de specialitate și a clarificării încadrării corecte a instituțiilor 

de spectacole și concerte în grilele de salarizare; 

-          propunere de modificare și completare a Ordonantei Guvernului nr. 21 din 

31 ianuarie 2007 privind instituţiile şi companiile de spectacole sau concerte, 

precum şi desfăşurarea activităţii de impresariat artistic; 

-          propunerile de modificare si completare a Ordonantei de Urgenta a 

Guvernului nr. 189 din 25 noiembrie 2008 privind managementul instituţiilor de 

spectacole sau concerte, muzeelor şi colecţiilor publice, bibliotecilor şi al 

aşezămintelor culturale de drept public; 

-          propunerea de modificare a Legii SSR și SRTV, în sensul depolitizării 

acestor instituții publice; 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiafair-mediasindsolicitaguvernuluiorbansanudistrugasectorulculturasimass-mediaprinmasuriextreme
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiafair-mediasindsolicitaguvernuluiorbansanudistrugasectorulculturasimass-mediaprinmasuriextreme
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-          situatia contractului colectiv de munca la nivelul sectorului cultura si mass 

media; 

-          situatia din Opera Nationala Română Iasi; 

-          situația lucrătorilor independenți din sectorul cultură și mass media. 

 Atragem atenția că de câteva luni, în  Uniunea Europeană, organizațiile 

internaționale la care FAIR-MediaSind este afiliată cu drepturi depline – Federația 

Internațională a Jurnaliștilor, Federația Internațională a Muzicienilor, Federația 

Internațională a Actorilor, UNI Global UNION, Federația Europeană a Jurnaliștilor 

(FEJ), UNI-MEI - au solicitat Comisiei Europene și Parlamentului European să 

întreprindă acțiuni rapide, direcționate și coordonate în sprijinul salariaților și 

lucrătorilor independenți, ca răspuns la impactul social și economic devastator al 

crizei globale COVID-19 asupra sectorului cultură și mass-media. 

 (Sursa: Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind) 

 

 Întâlnire discretă a Guvernului cu proprietarii de restaurante. Negocieri 

pentru compensarea de către stat a unei părți din banii pierduți. Soluțiile în 

criză pentru IMM vor fi anunțate la Videoconferința Profit.ro  

Proprietarii de restaurante negociază cu Guvernul, prin reprezentanții lor, 

compensarea de către stat a unei părți din banii pierduți pe fondul restricțiilor care 

au impus închiderea localurilor, varianta discutată la acest moment fiind acoperirea 

a 20% din diferența de cifră de afaceri de anul trecut și cea din acest an. Condiția 

este ca banii astfel rambursați de stat să fie investiți în afacere, nu retrași sub formă 

de dividende. O întâlnire, discretă, pe această temă între cele două părți a fost ieri.  

De ce anume mai au nevoie firmele în actualul context, cum trebuie calibrat 

bugetul pentru a funcționa în pandemie, ce soluții rapide de finanțare sunt la 

îndemână, la ce bănci poți apela și când, ce noi programe sunt pregătite de 

autorități și cum pot fi folosite eficient cele existente va fi anunțat la 

Videoconferința Profit.ro - IMM-urile în criză, pentru care detalii pot fi aflate 

AICI.  
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Conferința, organizată cu sprijinul UniCredit Bank și ROCA Investments, va fi 

transmisă în direct pe site-ul profit.ro, pe pagina de Facebook Profit.ro, ca și de 

către postul de televiziune Profit TV  

"Este o discuție pe termen mai lung, nu va fi aprobată imediat. Noi asta cerem, dar 

ei au zis că este o negociere care în cel mai bun caz se încheie anul acesta și ne dau 

banii la primăvară. Singura soluție este să ne ajute să compenseze puțin din 

pierderea profiturilor și cifrei de afaceri pe acest an cu un procent. Acum se discută 

cam 20% din diferența de cifră de afaceri de anul trecut și acest an, pentru firmele 

care mai rezistă. Cu condiția ca acești bani să nu fie luați ca dividende, ci investiți 

în business. Să fie investiți în business drept capital de lucru sau de investiții", spun 

pentru Profit.ro surse din HoReCa.  

Înainte de a fi prezentată aici, informația a fost anunțată cu mult înainte pe Profit 

Insider  

În același timp, însă, proprietarii de hoteluri analizează și varianta de a da în 

judecată Guvernul, considerând în continuare că nu există niciun studiu în baza 

căruia să poată apărea concluzia că restaurantele - închise de autorități - reprezintă 

un factor de amplificare a numărului de cazuri de infectare cu coronavirus.  

Restaurantele din Capitală au fost închise pentru 14 zile, după ce Guvernul a 

stabilit, la nivel național, că în zonele cu rata de infectare între 1,5 și 3 la mie, 

restaurantele vor putea funcționa, dar la 30% din capacitate și cu program limitat. 

În zonele cu rată de peste 3 la mie vor fi închise. Activitatea va fi la 50% acolo 

unde rata de infectare este sub sau egală cu 1,5 la mie. Programul va fi redus până 

la ora 23.00.  

Bucureștiul a depășit rata de 3 la mie, astfel că restaurantele au fost închise, 

deocamdată pentru 14 zile. 

Informaţiile publicate de Profit.ro pot fi preluate doar în limita a 500 de caractere şi 

cu citarea în lead a sursei cu link activ. Orice abatere de la această regulă constituie 

o încălcare a Legii 8/1996 privind dreptul de autor. 

(Sursa: profit.ro) 
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 Creşterea punctului de pensie cu 40% în acest moment este vital să fie 

evitată (scrisoare deschisă) 

O creştere a punctului de pensie cu 40% în acest moment trebuie evitată, pentru că 

economia nu o poate susţine, iar în caz contrar consolidarea fiscală/bugetară 

graduală, care să protejeze redresarea economică, va deveni una forţată, se arată 

într-o scrisoare deschisă semnată de academicianul Aurel Iancu, preşedintele 

Consiliului Fiscal - Daniel Dăianu, economistul şef al Băncii Naţionale a României 

- Valentin Lazea, Ella Kallai şi Laurian Lungu. 

 

"Lupta cu pandemia nu s-a terminat şi avem de gestionat o criza economică fără 

precedent, care afectează sever ramuri ale economiei şi distruge locuri de muncă. 

Marea provocare este cum să avem redresare, creştere economică cu consolidare 

fiscală/bugetară în anii ce vin. România a început lupta contra virusului corona cu 

deficite bugetar şi extern (de cont curent) de peste 4% din PIB, între cele mai înalte 

din UE. Aceste deficite au limitat marja de acţiune a Guvernului. În timp ce 

creşterile mari de deficit bugetar ale altor state din UE sunt cauzate de efecte ale 

pandemiei, aproape jumătate din deficitul probabil din acest an la noi este 

componenta sa structurală, care nu ţine cont de poziţia ciclică a economiei. Cu cât 

cresc mai mult cheltuielile rigide (salarii, pensii, cheltuieli cu dobânzi) în buget, cu 

atât mai limitat devine spaţiul de a sprijini economia, de a limita efectele sociale 

negative", se spune în document. 

 

Economiştii atrag atenţia că România va avea în 2020 un deficit bugetar în jur de 

9% din PIB, care include creşterea cu 14% a punctului de pensie. 

 

"Ţări cu care ne comparăm adesea (Ungaria, Polonia, Cehia) vor avea deficite 

bugetare probabil de aceeaşi mărime. Dar este o diferenţă esenţială între a avea 

deficite bugetare de 8-9% din PIB preponderent ca urmare a majorării unor 

cheltuieli permanente, cum este situaţia României, şi situaţia de la vecini. Bugete 

publice mai robuste devin o problemă generală în UE în raport cu provocările 

imense viitoare, inclusiv consecinţe ale aplicării noilor tehnologii (ce vor elibera 

masiv forţa de muncă) şi tranziţiei energetice, ca expresie a politicilor statelor în 

faţa schimbărilor de climă şi de mediu. Raportul privind Starea Uniunii, al 

preşedintelui Comisiei Europene, este elocvent în acest sens.  
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Analize ale BCE şi ale altor bănci centrale fac referiri sistematice la aceleaşi 

provocări. Este vital să fie evitată o creştere a punctului de pensie cu 40% în acest 

moment, pentru că economia nu o poate susţine. Dacă nu va fi evitată, consolidarea 

fiscală/bugetară graduală, care să protejeze redresarea economică, ar deveni una 

forţată, dezordonată, dureroasă, cu creşteri imediate de impozite şi tăieri de 

cheltuieli. Economia şi-ar întrerupe relansarea şi ar reintra în recesiune în 2021. Pe 

termen mediu, însă, o creştere a pensiilor, îndeosebi cu accent pe cele mici, este 

necesară, concomitent cu eliminarea distorsiunilor sistemului de pensii", se arată în 

scrisoare. 

 

Semnatarii acesteia atrag atenţia că în 2021 trebuie să continuăm lupta cu 

pandemia şi să protejam redresarea. 

 

"Cum să realizăm aceste deziderate cu limitarea dezechilibrelor este marea 

provocare a politicii economice. Deşi regulile fiscale sunt suspendate în UE în 

2020 şi 2021, este foarte puţin probabil ca pieţele să accepte deficite bugetare mari 

cauzate în principal de cheltuieli permanente, preponderent recurente, ani în şir şi 

aşteaptă anunţarea unui program credibil de consolidare fiscală/bugetară graduală 

încă din 2021", menţionează sursa citată. 

 

Conform documentului, redresarea economică în anii ce vin poate fi conciliată cu o 

corecţie macroeconomică, a deficitului bugetar. Corecţia deficitelor nu se poate 

face esenţialmente prin deprecierea cursului de schimb; este necesară o ajustare a 

deficitului bugetar. 

 

În scrisoare se spune că o corecţie intempestivă ar submina relansarea economică. 

O corecţie ordonată reclamă un program pe câţiva ani, care să ducă deficitul 

bugetar sub 3% din PIB în 2024, susţin economiştii. Programul de corecţie trebuie 

să fie agreat cu CE, România fiind în procedură de deficit excesiv, atrag ei atenţia. 

 

"Pasul de corecţie macroeconomică depinde de mersul economiei, de restrângerea 

cheltuielilor bugetare şi de creşterea veniturilor bugetare. Se pot gândi combinaţii 

între ajustările de cheltuieli şi metode de creştere a veniturilor fiscale/bugetare.  
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Utilizarea masivă de fonduri europene ar ajuta într-o manieră hotărâtoare pasul 

anual al corecţiei fiscale. Oricum, regimul fiscal trebuie să fie echitabil şi aplicat 

corect. Iar cheltuirea banilor publici trebuie să fie transparentă, responsabilă şi 

eficientă, astfel încât să inducă conformarea la plată a contribuabililor", se afirmă 

în documentul citat. 

 

Potrivit sursei citate, în 2021, deficitul bugetar ar putea fi adus la o valoare în jur 

de 7% din PIB, concomitent cu continuarea unor măsuri de combatere a crizei 

sanitare şi de sprijinire a economiei. O mare parte din aceste măsuri poate fi 

finanţată cu resurse europene. 

 

"Se pot raţionaliza cheltuieli acolo unde risipa este mare; creşteri de venituri 

finanţate de bugetul public trebuie să fie limitate în anii ce vin. Trebuie avută în 

vedere problematica socială pe fondul robotizării, eliberării de forţă de muncă; 

aceasta implică existenţa de resurse în bugetele publice pentru sprijinirea 

economiei. Dar, deşi nu este realistă disponibilizarea unui număr mare de persoane 

din sectorul public într-o perspectivă imediată, cheltuielile bugetare cu aparatul de 

stat trebuie să fie restrânse. Veniturile fiscale la noi sunt mult inferioare în raport 

cu ce este necesar şi se poate obţine. Plaja acestor venituri în noile state intrate în 

UE în 2004 şi 2007 este 30-38% din PIB, în timp ce în România nivelul este sub 

27%. Polonia şi Bulgaria arată că reforma mecanismelor de colectare, 

informatizarea pot aduce la bugetul public puncte procentuale din PIB. Efortul 

creşterii gradului de colectare a veniturilor, concomitent cu creşterea eficienţei 

cheltuirii banului public, reclamă între altele mai multă transparenţă, lupta contra 

evaziunii fiscale şi a practicilor neloiale de optimizare fiscală (ex: impozitarea să 

se facă unde se realizează business-ul, nu unde este înregistrat), restructurarea şi 

informatizarea ANAF, reexaminarea scutirilor şi tratamentelor fiscale preferenţiale 

care au erodat baza de impozitare", se spune în scrisoarea deschisă. 

 

În opinia semnatarilor documentului, fondurile europene au un rol cheie pentru a 

facilita corecţia bugetului. Nu numai că susţin cererea agregată prin cheltuieli 

guvernamentale de câteva procente din PIB anual (net de contribuţia la bugetul 

UE), dar şi producţia internă, ci ar avea funcţie anti-ciclică esenţială. Banii 

europeni ar ajuta şi finanţarea balanţei de plăţi. Fonduri europene importante ar 

susţine puternic activitatea firmelor private direct şi indirect. 
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"Este vital ca absorbţia de fonduri europene să fie cât mai mare în anii 2021-2024, 

când se impune consolidarea fiscală. De notat că resursele din Facilitatea 

europeană de redresare şi rezilienţă ar trebui folosite cu precădere în intervalul 

2021-2023. Este imperativ ca Planul naţional de redresare şi rezilienţă, ce trebuie 

trimis la Bruxelles până în aprilie 2021, să fie ambiţios, realist şi profesionist 

întocmit, astfel încât să respecte cerinţele CE. Consolidarea fiscală ne-ar apropia de 

intrarea în Mecanismul Cursurilor de Schimb 2 şi Uniunea Bancară, de aderarea la 

zona euro, în momentul în care economia va fi pregătită pentru aşa ceva. Într-o 

perspectivă mai lungă, venituri bugetare superioare sunt necesare pentru a face faţă 

la alte crize, pentru a face economia mai robustă. Un buget public robust devine o 

prioritate pentru securitatea naţională, având în vedere provocările viitoare. Să 

avem în vedere cât de puţin se cheltuie în România pentru educaţie şi sănătate 

publică, pentru infrastructura critică. Cheltuielile pentru educaţie şi sănătatea 

publică sunt în fapt, în parte, investiţii în capital uman. România nu trebuie să 

capete dependenţă structurală de fonduri europene pentru a trece prin perioade 

foarte dificile. Economia viitorului va fi diferită faţă de cea de înainte de pandemie 

şi trebuie să fim pregătiţi pentru schimbările ce deja se produc, accelerate fiind de 

criza sanitară, de noi tehnologii şi de politicile statelor în abordarea schimbărilor 

climatice", se mai spune în document. 

 

În scrisoarea deschisă se menţionează că academicianul Aurel Iancu, Daniel 

Dăianu, Ella Kallai, Valentin Lazea, Laurian Lungu - semnatarii - poartă singuri 

responsabilitatea textului, ce nu angajează în mod necesar instituţiile cu care sunt 

afiliaţi.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Granturile pentru de capital de lucru intră ”în lucru”: Condițiile și 

procedura de înscriere a IMM-urilor 

Măsura a doua din cadrul programului de un miliard de euro destinat IMM-urilor, 

respectiv granturile pentru capital de lucru reprezentând 15% din cifra de afaceri, 

dar nu mai mult de 150.000 de euro, ar urma să devină operațională joi. 

https://cursdeguvernare.ro/granturile-pentru-de-capital-de-lucru-intra-in-lucru-conditiile-si-procedura-de-inscriere-a-imm-urilor.html
https://cursdeguvernare.ro/granturile-pentru-de-capital-de-lucru-intra-in-lucru-conditiile-si-procedura-de-inscriere-a-imm-urilor.html
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/capital


CNSLR Fratia | Revista Presei 22 octombrie 2020 9 

 

Bugetul alocat este 350 de milioane de euro, numărul estimat de beneficiari fiind 

cuprins între 90.000 și 100.000 de companii. Specialiștii estimează însă că la 

această măsură ar urma să apeleze în jur de 20.000 de companii. 

Obiectivul principal al schemei de ajutor de stat îl constituie acordarea de sprijin 

financiar din fonduri externe nerambursabile pentru beneficiarii a căror activitate a 

fost afectată direct sau indirect de răspândirea virusului SARS-CoV-2 sau a căror 

activitate a fost interzisă prin ordonanțe militare pe perioada stării de urgență sau 

îngrădite pe perioada stării de alertă. 

Beneficiarii trebuie să fi avut o cifră de afaceri de peste 5.000 de euro anul trecut, 

valoarea granturilor pentru care sunt eligibili fiind de: 

 2.000 de euro pentru IMM-urile cu cifra de afaceri aferentă anului 2019 

cuprinsă între 5.000 și 13.500 euro; 

 15% din cifra de afaceri, nu mai mult de 150.000 de euro, pentru IMM-urile 

cu cifra de afaceri aferentă anului 2019 cuprinsă între 13.501 și 1.000.000 

euro; 

 pentru IMM-urile cu cifra de afaceri cu echivalentul în euro de peste un 

milion de euro, valoarea maximă a ajutorului este de 150.000 euro. 

Condiții de acordare: certificat de stare de urgență, profit și coparticipare 

Granturile pentru capital de lucru se acordă beneficiarilor care îndeplinesc 

cumulativ următoarele condiții: 

a) au obținut certificat de situații de urgență în baza Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 29/2020 privind unele măsuri economice și fiscal-bugetare, cu 

modificările ulterioare; 

b) au înregistrat profit operațional din activitatea curentă (din activitatea de 

exploatare), în unul din ultimele două exerciții financiare înainte de depunerea 

cererii de finanțare pentru obținerea grantului, potrivit situațiilor financiare depuse; 

c) dispun de coparticipare (cofinanțare) la constituirea capitalului de lucru în 

procent de minimum 15% din valoarea grantului la data utilizării grantului 

pentru capital de lucru; 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/profit
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/capital
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/capital
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d) nu erau în dificultate la 31 decembrie 2019; 

e) mențin sau suplimentează numărul de angajați existenți la data înscrierii 

electronice (Registru salariaților din Revisal emis cu maxim 24 de ore înaintea 

trimiterii formularului de înscriere, asumat de reprezentantul legal) pentru o 

perioadă de minim 6 luni de la momentul plății ajutorului financiar, cu excepția 

situatiilor in care contractele individuale de munca sunt încheiate pentru sezonieri 

sau/și zilieri; 

f)  suma totală a ajutoarelor de stat primite în cadrul temporar Covid 19 instituit de 

Comisia Europeană însumată cu cuantumul ajutorului de stat solicitat în cadrul 

prezentei măsuri nu depăşeşte la nivelul întreprinderii unice, pragul de 800.000 

euro, echivalentul în lei. 

g) sunt IMM conform prevederilor legii nr 346/2004 cu modificările și 

completările ulterioare. 

Lista CAEN-urilor eligibile pentru măsura 2 poate fi consultată AICI și se 

regăsește în Anexa 2 

Cheltuieli ce pot fi realizate din granturi 

Obiectul finanţării trebuie să se încadreze în una sau mai multe din următoarele 

categorii eligibile: 

a) cheltuieli privind stocurile de materii prime, materiale, mărfuri, precum și alte 

categorii de stocuri necesare activității curente/operaționale desfășurate de 

beneficiari; 

b) datorii curente și restante față de furnizorii curenți, inclusiv față de furnizorii de 

utilități, potrivit contractelor încheiate; 

c) cheltuieli privind chiria pe bază de contract încheiat (chiria in avans nu este 

eligibilă) 

d) cheltuieli privind achiziția de servicii necesare activității curente, cu excepția 

serviciilor de consultanță, studiilor și altor categorii de servicii indirecte; 

 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/228699
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/228699
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/servicii
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/servicii


CNSLR Fratia | Revista Presei 22 octombrie 2020 11 

 

e) cheltuieli privind echipamentele de protecție medicală, inclusiv materiale de 

dezinfecție pentru protecția împotriva răspândirii virusului SARS-CoV-2; 

f) cheltuieli privind achiziția de obiecte de inventar (durata de utilizare este mai 

mica de 1 an), inclusiv obiecte de inventar de natura mijloacelor fixe necesare 

reluării activității curente (au valoarea sub 2500 lei dar durata de utilizare este mai 

mare de 1 an); 

g) cheltuieli privind achiziția de echipamente, utilaje, instalații, tehnologii, dotări 

independente necesare reluării activității; 

h) cheltuieli privind plata datoriilor către bugetul statului, cu excepția TVA 

deductibil. 

Procedura de înscriere 

Înscrierea în program, creare profil, user, parolă şi completarea formularului de 

înscriere în vederea obţinerii finanţării se fac on-line pe link-

ul https://granturi.imm.gov.ro. 

Înscrierile în cadrul măsurii se vor realiza în două etape distincte. În primul rând, 

potențialii beneficiari trebuie să parcurgă etapa de creare profil, user și parolă, unde 

aplicanții vor înregistra cu semnătură electronică atât datele reprezentantului 

legal/împuternicit cât și datele IMM/ONG eligible conform art 3.2, din prezenta 

procedură. 

Începând de mâine se va deschide și etapa de înscriere efectivă în cadrul măsurii 

“Granturi pentru capital de lucru acordate IMM-urilor” în care aplicanții, cu 

profilul, user, și parola generate în prima etapă, vor completa și transmite 

formularul de înscriere. 

Top of Form 

Bottom of Form 

Aplicația electronică de înscriere aferentă celei de a doua etape de înscriere în 

cadrul măsurii “Granturi pentru capital de lucru acordate beneficiarilor” va fi 

deschisă începând cu ora 10.00 a primei zile de înscriere, timp de 5 zile lucrătoare 

https://granturi.imm.gov.ro/auth/login
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/capital
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/capital
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de la demararea înscrierii în Program, până la ora 20.00 a ultimei zile de înscriere, 

cu posibilitatea de prelungire a termenului până la epuizarea bugetului. 

(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

 Impactul modificărilor OUG 114/2020 în achizițiile publice 

Pe fondul unor instanțe încărcate și al unor procese de durată, OUG 114/2020 

(„Ordonanța”), adoptată în această vară, urmărește urgentarea și flexibilizarea 

sistemului achizițiilor publice, dar și predictibilitatea duratei procedurilor de 

achiziție publică, inclusiv din perspectiva procedurii judiciare. Este o măsură mult 

așteptată, având în vedere numărul mare de investiții blocate ani de-a rândul în 

special în contracte de achiziții publice pentru proiectele de infrastructură. De 

altfel, pe perioada stării de urgență, litigiile privind achizițiile publice au fost 

considerate urgente doar dacă vizau echipamente medicale, iar apoi, deși lista a 

fost extinsă la toate tipurile de litigii privind achizițiile publice, în realitate acestea 

nu s-au judecat decât după ridicarea stării de urgență. 

Prin instituirea unei taxe de timbru foarte mari în cazul apelării la instanțele de 

judecată, în valoare de 2% din valoarea estimată a contractului, dar nu mai mult de 

100.000.000 de lei, Ordonanța descurajează practic părțile să se adreseze instanței, 

încurajând procedura de soluționare în fața CNSC. Din acest motiv, nu excludem 

posibilitatea ca în viitor aceste prevederi să fie declarate neconstituționale pe motiv 

că îngrădesc liberul acces la justiție prin impunerea unor taxe de timbru extrem de 

oneroase. 

 

Prin Ordonanță s-a clarificat divergența jurisprudențială privind faptul că achizițiile 

directe nu intră în sfera de reglementare a legii achiziiților, iar pe cale de 

consecință contractele administrative încheiate în aceste proceduri cad sub 

incidența legii 554/2004 a contenciosului administrativ, nu al legii 101/2016, care 

privește contenciosul în domeniul achizițiilor. 

Cu privire la modul de calcul al termenelor procedurale, prin Ordonanță acestea 

sunt uniformizate, stabilindu-se că toate se raportează la zile calendaristice, fiind 

eliminate trimiterile la zilele lucrătoare. Au fost însă majorate cu câte 2 zile 

termenele legale de așteptare pentru încheierea contractului, precum și termenele 
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pentru contestația administrativ-jurisdicțională în cazul procedurilor care nu sunt 

cu publicare în JOUE. 

În cazul în care persoana interesată contestă conținutul documentației de atribuire, 

publicată în SEAP, termenul curge de la data publicării acesteia. 

În vederea urgentării, cererile de intervenție în cadrul contestației pe cale 

administrativ-jurisdicțională și plângerea formulată în fața instanței de judecată 

trebuie comunicate de către intervenient/petent către toate părțile implicate, sub 

sancțiunea respingerii cererii de intervenție sau a plângerii ca fiind tardive. 

Ca o consecință a obligativității comunicării plângerii de către petent către toate 

părțile implicate, întâmpinarea se formulează în 5 zile de la comunicarea plângerii 

de către petent, iar nu de către instanța de judecată, cum era reglementat până 

acum. 

O modificare suplimentară vizează și obligația de a acorda un nou termen pentru 

rejudecare, în fond, la un termen distinct, în cazul admiterii plângerii, în vederea 

respectării principiilor oralității, contradictorialității și dreptului la apărare. 

Totodată, în vederea eliminării divergenței jurispudențiale cu privire la 

obligativitatea aplicării prevederilor referitoare la nulitatea contractului, este nou 

reglementată aplicarea imperativă de către instanță a art. 58-61 cu privire la 

nulitatea contractelor, indiferent dacă părțile au solicitat acest aspect sau nu. 

În ceea ce privește competența teritorială, prin Ordonanță s-a introdus competența 

teritorială alternativă a tribunalului în cirscumscripția căruia se află sediul 

autorității contractante și a tribunalului în cirscumscripția căruia se află sediul 

social/domiciliul reclamantului atât pentru litigiile privind acordarea despăgubirilor 

pentru repararea prejudiciilor cauzate în cadrul procedurii de atribuire și pentru 

cele privind anularea sau nulitatea contractelor, cât și pentru procesele și cererile 

care decurg din executarea contractelor administrative. 

În privința competenței materiale, pentru cererile care decurg din executarea 

contractelor administrative, se stabilește competența exclusivă a secției civile a 

tribunalului astfel încât se elimină posibilitatea ca litigiile care decurg din 

executarea contractelor administrative să fie soluționate de judecători, aspect care 

se întâlnea în practica instanțelor de judecată. 
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Deși aceste modificări sunt binevenite în vederea urgentării finalizării procedurilor 

de achiziții publice, este prematur să apreciem dacă intentia legiuitorului își va găsi 

aplicabilitate efectivă în practică. 

 

Pe viitor, apreciem că sunt necesare măsuri de urgentare suplimentare, cu caracter 

substanțial sau procedural (ex: cu privire la data la care s-ar putea semna contractul 

de achiziție, salvgardarea contractului în anumite circumstanțe), în special pentru 

proiectele finanțate din fonduri europene. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Final de înscrieri la ajutoarele de 2.000 Euro, buget neconsumat 

Miercuri seara, la ora 20.00, s-a finalizat sesiunea de înscrieri la microgranturile de 

câte 2.000 de euro din Măsura 1 a ajutoarelor de stat pentru firme fără angajați, 

PFA, ONG și cabinete medicale individuale, pentru redresare din criza COVID. 

În perioada 12-21 octombrie 2020, cu tot cu prelungire, au cerut fondurile 

europene un număr de 29.250 potențiali beneficiari, în condițiile în care erau 

disponibile 50.000 de microgranturi. Dacă toți solicitanții sunt în regulă și li se vor 

acorda finanțările, se va consuma 58,5 milioane de euro din bugetul total de 100 de 

milioane de euro. Așadar, cel puțin  41,5 milioane de euro au rămas neconsumați 

la această sesiune. 

O serie întreagă de potențiali beneficiari s-au plâns de condițiile restrictive impuse 

de Ministerul Fondurilor Europene și Ministerul Economiei. 

Pentru IMM-uri, printre condiții s-au numărat atingerea unui prag minim de 5.000 

de euro la cifra de afaceri pentru anul 2019 și lipsa de salarați în acel an. 

Persoanele fizice autorizate nu au avut aceste condiții, dar trebuia să se încadreze 

într-o listă de coduri CAEN, de exemplu. 

Joi, de la ora 10.00, este programată deshiderea sesiunii de aplicații la Măsura 2 - 

granturi de capital de lucru de 2.000-150.000 Euro pentru IMM-uri și ONG-uri (de 

educație). 
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Înscrierile se vor face pe portalul dedicat: https://granturi.imm.gov.ro 

(Sursa: sturtupcafe.ro) 

 

 Senatul respinge ajutorul de stat pentru Blue Air 

• For decizional este Camera Deputaţilor 

• Faptul ca Senatul a abrogat art. 12 din OUG 139/2020 loveşte şi în interesele SIF 

Banat-Crişana 

Senatul a respins ajutorul de stat acordat de către Guvernul Orban companiei 

aeriene low-cost Blue Air. 

Proiectul legislativ privind aprobarea Ordonanţei de Urgenţă 167/2020, care 

modifică OUG 139/2020, a fost adoptat de Senat cu amendamente. Unul dintre 

acestea se referă la abrogarea în întregime Articolului 2 din Ordonanţa 139/2020 

care se referă la garantarea de către stat a unor împrumuturi de cel mult 300,77 

milioane de lei contractate de Blue Air. 

Practic, la art. 2 din Ordonanţă se menţionează că: "(1) Se autorizează Ministerul 

Finanţelor Publice să garanteze, în numele şi contul statului la solicitarea Societăţii 

Blue Air Aviation - SA, denumită în continuare Blue Air sau beneficiar, unul sau 

mai multe împrumuturi, după caz, contractate de beneficiar în limita sumei de 

300.775.000 lei, pe o perioadă de până la 6 ani, cu titlu de ajutor de stat şi ajutor de 

salvare. Contractarea împrumutului/împrumuturilor se va realiza până la 

31.10.2020. 

(2) Garanţia va acoperi în procent de cel puţin 100% valoarea împrumutului, 

precum şi dobânzile şi comisioanele aferente acestuia. 

(3) Valoarea exactă a împrumutului va fi cea stabilită prin decizia de autorizare a 

ajutorului de stat si a ajutorului de salvare de către Comisia Europeană". 

De asemenea, a fost abrogat şi art. 12 atât din OUG 139/2020, cât şi din OUG 

167/2020 care prevede între altele ca, din împrumutul garantat de stat, Blue Air să 

ramburseze cu prioritate datoriile către Statul Român, împrumutul contractat de la 

Eximbank, în valoare de 30,3 milioane lei şi accesoriile aferente, precum şi 

https://granturi.imm.gov.ro/
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obligaţiunile corporative emise prin plasament privat către Societatea de Investitii 

Financiare Banat-Crişana, în valoare rămasă de şase milioane euro şi accesoriile 

aferente. La finele lui 2019, SIF Banat-Crişana achiziţionase obligaţiuni Blue Air 

de nouă milioane de euro.  

În data de 16 iunie, societatea a anunţat amendarea prospectului de ofertă şi 

prelungirea cu trei luni a termenului de maturitate a obligaţiunilor, care ar fi trebuie 

să fie 15 septembrie. 

Guvernul dăduse undă verde, săptămâna trecută, unui proiect de hotărâre pentru 

aprobarea condiţiilor de acordare a garanţiei de stat în favoarea societăţii Blue Air 

pentru compensarea pierderilor economice suferite în contextul pandemiei de 

COVID-19. 

În luna august, Comisia Europeană aprobase garanţia pe care Statul Român vrea să 

o acorde companiei aviatice, pentru împrumuturi în valoare de 62 milioane de 

euro, în vederea despăgubirii Blue Air pentru daunele suferite ca urmare a 

pandemiei. 

Ajutorul prevăzut în Ordonanţă pentru Tarom a fost păstrat. Proiectul de lege va fi 

trimis Camerei Deputaţilor care este for decizional. 

În anul 2019, cifra de afaceri a Blue Air a fost de 2,187 miliarde lei, cu 5% sub cea 

din decembrie 2018, în timp ce profitul înainte de impozitare a fostd e 72,2 

milioane lei, după trei ani de scăderi consecutive. 

(Sursa: bursa.ro) 

 

 Guvernul dă joi OUG pentru ca pacienții cu COVID fără comorbidităţi și 

asimptomatici să fie tratați acasă. Tătaru: „Vor fi urmăriţi de organele în 

drept pentru a rămâne la domiciliu” 

Guvernul va adopta joi o ordonanţă de urgenţă care va permite ca pacienții cu 

COVID-19 fără comorbidităţi și asimptomatici să fie tratați acasă, sub 

supravegherea medicilor de familie, potrivit ministrului Sănătății, Nelu Tătaru. El 

spune că pacienţii vor fi "urmăriţi de către organele în drept", astfel încât să nu 

plece și să împrăștie boala. 
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Întrebat miercuri, la Cluj, ce se va întâmpla cu persoanele asimptomatice care nu 

vor mai fi internate în spital şi care nici nu vor respecta regulile, Nelu Tătaru a 

răspuns:  

“Mâine avem în şedinţa de Guvern o ordonanţă de urgenţă de modificare a Legii 

136 în care asimptomaticii şi simptomaticii fără comorbidităţi vor fi trataţi la 

domiciliu sub supravegherea medicilor de familie. O dată vor fi monitorizaţi de 

medicii de familie, a doua oară vor fi evaluaţi şi urmăriţi de către organele în drept 

pentru a rămâne la domiciliu şi a-şi putea face tratamentul, dar şi pentru a-i proteja 

pe ceilalţi”. 

El a mai spus că nu se impun măsuri suplimentare deocamdată în ceea ce priveşte 

incidenţa COVID-19 şi că fiecare comitet judeţean pentru situaţii de urgenţă ia 

măsurile în funcţie de rata îmbolnăvirilor la nivel local. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul urmează să aprobe menţinerea în activitate a personalului angajat 

fără concurs în perioada stării de urgenţă 

Guvernul urmează să aprobe, în şedinţa de joi, prin ordonanţă de urgenţă, 

menţinerea în activitate, peste termenul pentru care a fost încadrat, a personalului 

angajat fără concurs în perioada stării de urgenţă din instituţiile din cadrul 

sistemului naţional de apărare, ordine publică şi securitate naţională, Ministerului 

Sănătăţii şi unităţilor subordonate, unităţilor sanitare şi serviciilor de asistenţă 

socială în contextul situaţiei epidemiologice determinate de răspândirea 

coronavirusului SARS-CoV-2, informează Agerpres. 

"În concret, prin proiectul de ordonanţă de urgenţă se propune ca personalul din 

instituţiile din cadrul sistemului naţional de apărare, ordine publică şi securitate 

naţională, din Ministerul Sănătăţii şi unităţile subordonate, din unităţile sanitare şi 

din serviciile de asistenţă socială angajat fără concurs în temeiul dispoziţiilor art. 6 

şi 16 din anexa 1 la Decretul 195/2020 privind instituirea stării de urgenţă pe 

teritoriul României ori, după caz, a dispoziţiilor art. 9 şi 25 din anexa 1 la Decretul 

240/2020 privind prelungirea stării de urgenţă pe teritoriul României, să poată fi 

menţinut în activitate peste termenul pentru care a fost încadrat, pentru o durată 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/10/21/guvernul-urmeaza-sa-aprobe-mentinerea-in-activitate-a-personalului-angajat-fara-concurs-in-perioada-starii-de-urgenta--595244


CNSLR Fratia | Revista Presei 22 octombrie 2020 18 

 

corespunzătoare celei prevăzute la art. 27 alin. (1) din Legea nr. 55/2020 privind 

unele măsuri pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, 

respectiv pentru o durată determinată, ce nu poate depăşi 30 de zile de la data 

încetării stării de alertă", se arată în nota de fundamentare a proiectului. 

Tot prin ordonanţă de urgenţă, Guvernul urmează să completeze OUG 147/2020 

privind acordarea unor zile libere pentru părinţi în vederea supravegherii copiilor, 

în situaţia limitării sau suspendării cursurilor şcolare şi a OUG 132/2020 privind 

măsuri de sprijin destinate salariaţilor şi angajatorilor în contextul situaţiei 

epidemiologice determinate de răspândirea coronavirusului SARS-CoV-2. 

"Prezentul act normativ completează OUG 147/2020 (...) cu prevederi care să 

asigure protecţia şi sprijinirea copiilor, a părinţilor acestora, dar şi a angajatorilor, 

în situaţia în care activitatea didactică în unităţile de învăţământ, inclusiv în cele de 

educaţie antepreşcolară şi preşcolară, se desfăşoară în scenariile 2 şi 3 prevăzute de 

Ordinul comun al ministrului educaţiei şi cercetării şi ministrului sănătăţii nr. 

5487/1494/2020. Potrivit prezentului proiect de act normativ, numărul de zile 

libere se stabileşte pentru perioada stării de alertă, ori de câte ori, prin hotărâre a 

CJSU/CMBSU se stabileşte aplicarea unui dintre scenariile menţionate. De 

asemenea, se propune ca pentru aceste situaţii acordarea zilelor libere să fie 

limitată până la 31 decembrie 2020. Totodată, se propune reglementarea acordării 

zilelor libere plătite şi pentru alte situaţii stabilite prin Hotărârea Comitetului 

Naţional pentru Situaţii Speciale de urgenţă sau ordin al ministrului educaţiei şi 

cercetării, situaţii care impun suspendarea temporară a cursurilor, cum ar fi, spre 

exemplu suspendarea cursurilor în timpul desfăşurării procesului electoral. Pentru 

toate situaţiile nou introduse se menţin aceleaşi condiţii de acordare prevăzute în 

OUG 147/2020 ", conform notei de fundamentare a actului normativ. 

Premierul Ludovic Orban a confirmat că prefectul de Bucureşti va fi înlocuit din 

funcţie 

Un alt proiect de OUG aflat pe agenda şedinţei de Guvern vizează desfăşurarea pe 

perioada stării de alertă a concursurilor pentru ocuparea posturilor vacante din 

cadrul unor instituţii din sistemul justiţiei. 

"Prezenta ordonanţă de urgenţă a Guvernului propune crearea cadrului legal pentru 

organizarea, pe perioada stării de alertă, a concursurilor în vederea ocupării 
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posturilor vacante existente la nivelul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, al 

celorlalte instanţe judecătoreşti şi din sistemul de probaţiune.  

 

Astfel, având în vedere importanţa activităţii desfăşurate de categoriile de personal 

menţionate sunt necesare reglementări care să permită organizarea concursurilor de 

ocupare a posturilor vacante din cadrul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, 

instanţelor judecătoreşti, parchetelor şi din cadrul sistemului de probaţiune", se 

spune în nota de fundamentare a proiectului. 

Pe agenda şedinţei figurează şi un proiect de hotărâre de guvern privind aprobarea 

cuantumului indemnizaţiei lunare de hrană cuvenite persoanelor diagnosticate cu 

tuberculoză tratate în ambulatoriu."În vederea asigurării aderenţei la tratament a 

pacientului diagnosticat cu tuberculoză, acestuia i se acordă o indemnizaţie lunară 

de hrană pe toată perioada de tratament în ambulatoriu. Având în vedere cuantumul 

propus pentru indemnizaţia lunară de hrană pentru persoanele diagnosticate cu 

tuberculoză, respectiv de 16 lei/zi pentru pacienţii adulţi şi de 15 lei/zi pentru 

pacienţii copii, se estimează că prin motivarea pacientului de a nu abandona 

tratamentul prin acordarea indemnizaţiei de hrană, se generează o cheltuială totală 

anuală a statului român de aproximativ 54.000.000 lei. (...) Cuantumul 

indemnizaţiei lunare de hrană cuvenite adulţilor şi copiilor diagnosticaţi cu 

tuberculoză trataţi în ambulatoriu, se majorează la aceeaşi dată ca şi data majorării 

cuantumului alocaţiilor de hrană pentru consumurile colective din unităţile sanitare 

publice", potrivit notei de fundamentare a actului normativ. 

Tot în şedinţa de Guvern urmează să fie aprobate şi o serie de hotărâri privind 

eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi. 

Pe acest subiect, premierul Ludovic Orban a confirmat că prefectul de Bucureşti va 

fi înlocuit din funcţie. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cîţu anunță noi măsuri pentru companiile afectate de pandemie 
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Depunerea declaraţiilor fiscale de către firme va fi amânată până pe 25 decembrie 

2020, iar rambursarea TVA cu control ulterior ar putea fi prelungită până pe 25 

ianuarie, anul viitor, a anunţat, miercuri, ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu. 

 

„Ne gândim la anul viitor, pentru că se pare că această criză nu s-a terminat. Vom 

avea şi la anul costuri legate de această criză şi va trebui să luăm măsuri prin care 

să susţinem sectoare din economie. Vă pot spune în premieră că, deja, am lucrat 

puţin la varianta de Ordonanţă de Urgenţă care o să fie aprobată mâine pentru 

amânarea declaraţiilor. Vom permite ca, până la 25 decembrie 2020, să nu existe 

penalităţi pentru cei care nu reuşesc să plătească la timp şi, în plus, extindem 

rambursarea TVA cu control ulterior până în 25 ianuarie (2021 - n. r.), cred. Lăsăm 

lucrurile cât mai flexibile, cât mai uşoare pentru oameni, pentru companii să poată 

funcţiona în acest mediu dificil. Reducem cu 50% şi acea dobândă pe care o 

percepea statul zilnic celor care aveau întârzieri la plată. Acestea sunt lucruri pe 

care le-am decis ieri şi astăzi şi vor fi în şedinţa de Guvern de mâine. Poate până 

mâine vom veni şi cu alte facilităţi”, a spus Cîţu, la conferinţa anuală a Asociaţiei 

Berarii României, potrivit Agerpres. 

Ministrul de Finanţe a spus că „şocul asimetric” care a lovit România a fost 

contraatacat cu măsuri de ajutor pentru toate sectoarele, inclusiv pentru HoReCa. 

„Şocul care a lovit România a lovit asimetric. Nu a lovit pe toată lumea la fel. Sunt 

anumite sectoare din economie, cum este HoReCa, care au fost lovite mai puternic 

şi atunci a fost nevoie de măsuri care să meargă exact pentru acest sector. Aici 

revin asupra impozitului specific, ceea ce înseamnă că măsurile pe care le vom lua 

în şedinţa de Guvern de mâine (joi, 22 octombrie - n. r.) efectiv înseamnă că în 

2020 sectorul nu trebuie să plătească impozit specific. Am prelungit pentru 

autorităţile locale posibilitatea de a reduce taxele la clădiri (chirii etc.) până la 

finalul anului. Eu spun că IMM Invest a fost un program care, deşi a început într-

un stil mai ciudat, astăzi vorbim de 20.000 de companii care au accesat credite de 

capital şi investiţii, iar sectorul HoReCa este între locul 3 şi 4 ca beneficiari ai 

acestei măsuri. Măsura de ajutor de şomaj tehnic se derulează până la finalul 

anului”, a spus ministru. 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/10/21/citu-depunerea-declaratiilor-fiscale-amanata-pana-pe-25-decembrie-rambursarea-tva-cu-control-ulterior-pana-in-25-ianuarie-2021--595032
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Acesta a adăugat că impactul măsurilor economico-sociale luate de Guvern în acest 

an se ridică la 7% din PIB. 

 

 

„Tot până la finalul anului, cei care au fost închişi prin decizia autorităţilor pot să 

beneficieze de şomaj tehnic plătit cu bani de la buget şi după aceea pot să 

beneficieze de cei 41,5% susţinere din salariu. Ideea este că au fost deja măsuri 

luate şi sunt discuţii în continuare referitor la ce putem să facem în perioada 

următoare. Eu aş vrea să văd un pic impactul acestor măsuri. Deja vorbim de 

măsuri pentru întreaga economie care se ridică la 7% din PIB, măsuri pe care le-am 

luat anul acesta şi bani care nu erau în buget la începutul anului”, a subliniat Florin 

Cîţu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Florin Cîțu: Datoria publică a ţărilor UE creşte cu 20% în 2020. În 

România, cu doar 7 puncte procentuale 

În timp ce datoria publică a țărilor membre UE crește cu 20% în 2020, România a 

urcat cu doar 7 puncte procentuale, anunță Ministrul Finanțelor Publice, Florin 

Cîțu, care a precizat că a preluat ”o economie distrusă, cu facturi neplătite”. 

"În medie, datoria publică a ţărilor membre UE creşte cu 20 puncte procentuale în 

2020. Prin comparaţie în România datoria publică urcă cu doar 7 puncte 

procentuale. Asta deşi şocul care a lovit economia globală a lovit cu aceeaşi 

intensitate şi România. Datoria publică creşte pentru că în toate ţările au crescut 

deficitele bugetare în urma crizei economice determinate de criza de sănătate. 

Criza economică a dus la scăderea veniturilor faţă de bugetele iniţiale iar criza de 

sănătate a crescut cheltuielile pentru sănătate şi pentru susţinerea economiei. 

Acelaşi lucru se întâmplă în toate ţările din lume. Fără excepţie", a scris Florin 

Cîţu pe pagina sa de Facebook, potrivit Agerpres. 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/10/21/citu-datoria-publica-a-tarilor-membre-ue-creste-cu-20-puncte-procentuale-in-2020-in-romania-cu-doar-7-puncte-procentuale--594749
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Ministrul Finanţelor a precizat că a preluat "o economie distrusă, cu facturi 

neplătite în valoare de aproximativ 30 de miliarde de lei şi cu datorii scadente de 

aproximativ 50 de miliarde de lei. 

"Totuşi România este diferită. România a pornit cu un handicap major. A fost 

administrată de o gaşcă de infractori în ultimii ani şi din păcate trebuie să plătim 

pentru ce au furat aceştia.  

Am preluat o economie distrusă, cu facturi în valoare de aproximativ 30 de 

miliarde de lei neplătite (!!!) şi cu datorii scadente de aproximativ 50 de miliarde 

de lei (10 miliarde de lei peste câteva zile). Adică am pornit cu o gaură la buget de 

80 de miliarde de lei în 2020. În aceste condiţii am reuşit imposibilul", a arătat 

Florin Cîţu. 

Totodată, ministrul Finanţelor a mai spus că România are "un pachet substanţial şi 

printre cele mai eficiente de susţinere a economiei, aproximativ 7% din PIB", cea 

mai mică creştere e deficitului bugetar din UE şi printre cele mai mici creşteri ale 

datoriei publice din UE. 

"În România am reuşit: să avem un pachet substanţial şi printre cele mai eficiente 

de susţinere a economiei, aproximativ 7% din PIB - bani care nu erau în buget la 

începutul anului; să avem cea mai mică creştere e deficitului bugetar din UE; să 

avem printre cele mai mici creşteri ale datoriei publice din UE. Bineînţeles că 

televiziunile/site-urile de #fakenews nu au întrebat niciodată cum de au fost făcute 

aceste datorii în guvernarea socialistă în timp ce restul lumii avea surplus la 

buget. Normal că nu. O mare parte din banii aceştia au ajuns în buzunarele 

trompetelor PSD. Le ştiţi foarte bine care sunt. Aşa cum v-am promis, şi cum am 

făcut până acum, voi demasca în continuare toate ilegalităţile făcute de Dragnea, 

Ciolacu, Grindeanu zis şi OUG13, Olguţa Vasilescu etc în ultimii ani. Bineînţeles 

că aşa cum am procedat şi până acum toate rapoartele de control merg la 

instituţiile statului responsabile pentru anchetarea furtului din banul public", a 

mai precizat Florin Cîţu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/florin-citu-urmeaza-discutii-foarte-dure-cu-agentiile-de-rating-si-cu-comisia-europeana-1387099
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 2.169 de școli funcționează acum exclusiv online, dublu față de începutul 

săptămânii. Ministerul Educației precizează că în 317 dintre ele s-au 

identificat cazuri de coronavirus, iar celelalte au trecut în Scenariul Roșu 

după ce Bucureștiul și alte orașe au depășit pragul de incidență de 3 la o mie. 

Ministerul Educației anunță că 2.169 de unități de învățământ funcționează 

în Scenariul roșu cu cursuri exclusiv online, 10.480 de unități de învățământ 

funcționează în Scenariul verde cu participarea zilnică (față în față) a tuturor  

preșcolarilor și elevilor în unitățile de învățământ, iar 5.007  unități de învățământ 

funcționează în Scenariul hibrid cu participarea zilnică (față în față) a elevilor din 

învățământul primar, a elevilor din clasele a VIII-a și a XII-a, respectiv revenirea 

parțială (prin rotație) a elevilor din celelalte clase de gimnaziu și liceu. 

Ministerul face mențiunea că dintre cele 2.169 de unități aflate în Scenariul 

roșu, 317 de unități de învățământ sunt în această situație din cauza cazurilor de 

COVID-19 înregistrate, iar 1.852 unități de învățământ figurează în acest scenariu 

ca urmare a ratei de incidență a cazurilor din localitatea în care funcționează ori a 

infrastructurii școlare/școli în care se execută diverse lucrări de reabilitare. 

Luni, Ministerul Educației raporta 1.259 de unități de învățământ în Scenariul roșu. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Sesizarea pe modificarea Legii privind funcţionarea Academiei Oamenilor 

de Ştiinţă - la CCR 

Curtea Constituţională a României dezbate, joi, sesizarea preşedintelui Klaus 

Iohannis asupra modificărilor aduse Legii privind funcţionarea Academiei 

Oamenilor de Ştiinţă din România. 

 

Legea pentru modificarea Legii 31/2007 privind reorganizarea şi funcţionarea 

AOSR stipulează că, prin derogare de la prevederile bugetului de stat pe anul 2020, 

până la 31 decembrie, finanţarea cheltuielilor acestui for se asigură din subvenţii 

acordate de la bugetul de stat, Ministerul Finanţelor Publice fiind autorizat să 

opereze modificările necesare. 
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Preşedintele Iohannis arată că, potrivit expunerii de motive, legea are ca obiect de 

reglementare modificări ale prevederilor privind salarizarea personalului bugetar 

din aparatul de lucru al Academiei Oamenilor de Ştiinţă din România, iar actul 

normativ stipulează că "normativele de personal, criteriile de constituire a 

compartimentelor şi statele de funcţii pentru unităţile din subordine se aprobă de 

preşedintele AOSR, la propunerea secretarului ştiinţific, cu încadrarea în numărul  

maxim de posturi aprobat pentru AOSR prin legile bugetare anuale" şi "finanţarea 

cheltuielilor de întreţinere, funcţionare şi a indemnizaţiilor se asigură din venituri 

proprii şi din subvenţii acordate de la bugetul de stat, conform legilor bugetare 

anuale". 

 

El indică în sesizare că Legea bugetului de stat pe anul 2020 prevede că "Academia 

Oamenilor de Ştiinţă din România va fi finanţată în integralitate din venituri 

proprii, fără a beneficia de niciun transfer sau subvenţie de la bugetul de stat". 

 

Potrivit şefului statului, derogarea instituită prin actul normativ echivalează şi cu 

modificarea implicită a Legii bugetului de stat, iar într-o astfel de situaţie era 

necesară dezbaterea în şedinţa comună a celor două Camere ale Parlamentului. 

 

"Pentru toate aceste considerente, apreciem că legea criticată a fost adoptată cu 

încălcarea art. 65 alin. (2) lit. b) prin raportare la art. 138 din Constituţie din 

perspectiva procedurii parlamentare de urmat. Faţă de jurisprudenţa instanţei 

constituţionale, prin modul în care a fost adoptată, legea contravine şi art. 147 alin. 

(4) din Constituţie, fiind nesocotit efectul obligatoriu al deciziilor Curţii 

Constituţionale", se explică în sesizare. 

 

Iohannis mai arată că fişa financiară a acestui proiect nu a existat şi nu a fost 

solicitată nici la momentul iniţierii legii, nici în momentul adoptării unor 

amendamente în Camera decizională, cu impact asupra bugetului de stat, subliniind 

că solicitarea informării este obligatorie. 

 

Totodată, conform preşedintelui, legea trebuia să fie adoptată cu majoritatea cerută 

pentru o lege organică, iar, în considerarea statutului de autoritate administrativă 
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autonomă a Academiei Oamenilor de Ştiinţă din România, norma din lege nu 

cuprinde nicio prevedere referitoare la controlul parlamentar specific, cum ar fi 

obligaţia prezentării unui raport anual de activitate, rezultatele obţinute şi modul în 

care resursele publice alocate au fost folosite, "ceea ce accentuează, contrar 

intenţiei iniţiatorilor, neclaritatea cu privire la statutul juridic al acesteia". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Pachetul de mobilitate și lupta între Vest și Est continuă: Regulile care 

afectează România și Bulgaria 

După inițiativa României, Bulgaria va sesiza justiţia europeană pentru 

”discriminare” după adoptarea dificilă, în luna iulie, a unei reforme a transportului 

rutier care a dat naştere unei lupte între Vestul şi Estul continentului, a anunţat 

miercuri guvernul, citat de AFP. 

„Dispoziţiile privind revenirea şoferului, revenirea vehiculului şi interdicţia de a 

petrece timpul de odihnă la bordul vehiculului între două cicluri de cabotaj duc la o 

discriminare pe baza situaţiei geografice şi la o limitare a accesului egal la piaţa 

unică europeană”, a anunţat Sofia într-un comunicat. 

„Acestea duc la un tratament defavorabil al companiilor bulgare de transport rutier 

internaţional”, a adăugat guvernul conservator, precizând că va depune trei 

plângeri privind reforma „pachetului mobilitate” la Curtea de Justiţie a Uniunii 

Europene (CJUE), fără a preciza data, citează Agerpres. 

„Pachetul mobilitate”, aprobat în această vară la Bruxelles după negocieri aprige, a 

fost dorit de Germania şi Franţa în special, care denunţau concurenţa incorectă, în 

pofida opoziţiei a nouă ţări din Europa centrală şi de est, printre care Bulgaria, 

România, Polonia şi Ungaria. 

România va pierde, pe termen mediu și lung, aproximativ 200.000 de șoferi 

profesioniști, inclusiv familiile lor, și se va confrunta cu o criză fără precedent pe 

piața muncii. 

Regulile incriminate 
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 Pentru a preveni o concurenţă considerată „neloială” în Vest, o perioadă de 

repaus de patru zile a fost prevăzută înainte ca un camion sosit pentru a livra 

o încărcătură din România sau Bulgaria să poată efectua alte operaţiuni în 

aceeaşi ţară, precum Spania sau Suedia, cu acelaşi vehicul. 

Transportatorii români spun că o astfel de prevedere încalcă inclusiv dreptul 

șoferilor la libera circulație și ședere în interiorul Uniunii Europene, așa cum  

 

prevede Directiva 2004/38/CE a Parlamentului European si a Consiliului, potrivit 

căreia românii, în calitate de cetățeni ai UE, au „dreptul de ședere pe teritoriul altui 

stat membru pe o perioadă de cel mult trei luni, fără nici o altă condiție sau 

formalitate în afara cerinței de a deține o carte de identitate valabilă sau un 

pasaport valabil”. 

 Noile reguli europene obligă companiile de transport internaţional de 

mărfuri să se organizeze pentru a le permite şoferilor să revină acasă la 

fiecare trei sau patru săptămâni. 

 Dacă şoferul este departe de casă în perioada sa de odihnă săptămânală 

obligatorie, el nu poate să şi-o petreacă în cabină, iar compania trebuie să 

plătească pentru găzduirea lui. 

 Camioanele trebuie la rândul lor să revină la centrul operaţional al 

companiei la fiecare opt săptămâni. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Joi este ultima zi pentru depunerea listelor de candidaţi la alegerile 

parlamentare 

Termenul pentru depunerea, la Birourile electorale de circumscripţie, a listelor de 

candidaţi pentru alegerile parlamentare din 6 decembrie se încheie joi. 

 

Potrivit calendarului transmis de Autoritatea Electorală Permanentă, constatarea 

rămânerii definitive a candidaturilor va fi pe 2 noiembrie, iar campania electorală 

începe pe 6 noiembrie. 
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Până miercuri, printre cei care au anunţat depunerea la Biroul Electoral al 

Municipiului Bucureşti a listelor parlamentare pe Bucureşti se află PSD, PNL, 

PMP. 

 

AEP a anunţat că în data de 7 septembrie a început perioada electorală aferentă 

alegerilor pentru Senat şi Camera Deputaţilor din data de 6 decembrie.  

(Sursa: Agerpres) 

 Lista completa a candidatilor PSD Bucuresti pentru Camera Deputatilor. 

Locuri fruntase pentru cei care au pierdut alegerile locale: Tudorache, Florea 

si DC Popescu 

Reprezentantii PSD Bucuresti au depus, miercuri, la Biroul Electoral Municipal 

lista candidatilor pentru Camera Deputatilor si Senat la alegerile parlamentare din 

6 decembrie. In acest context, Gabriela Firea, presedinta PSD Bucuresti, a declarat 

ca tinta social-democratilor este ca in Capitala sa obtina patru- cinci senatori si cel 

putin zece deputati in noua legislatura. 

 

"Suntem candidatii pentru municipiul Bucuresti, vom ajunge cu votul romanilor 

din Bucuresti in Parlamentul Romaniei si dorim sa contribuim la schimbarea in 

bine a tot ceea ce se intampla in Parlament, astfel incat Parlaentul si Guvernul sa 

nu se mai indeparteze niciodata, dar niciodata de ceea ce vor romanii, oricunde ar 

locui acestia", a afirmat Gabriela Firea, miercuri la depunerea listei candidatilor 

PSD pe Bucuresti, la biroul electoral municipal. 

 

Ea a mai spus ca si Rodica Nassar care a fost secretar de stat in Ministerul Sanatatii 

se regaseste printre candidati, iar PSD a venit cu o plus valoare la 

aceste alegeri parlamentare. 

 

"Echipa noastra consider ca este foarte buna, imbatabila la nivel de calitate 

profesionala - ii vedeti pe domnii profesori Streinu-Cercel, Rafila, vedeti 

reprezentanti ai administratiei publice locale, domnul Mutu, domnul Tudorache, 

domnul Popescu. De asemenea, colegii nostri care au muncit foarte mult si devotat 

pentru romani in Parlamentul Romaniei - doamna Oana Florea, domnul Daniel 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/gabriela-firea/
https://ziare.com/psd/senatori-stiri/
https://ziare.com/psd/deputati-stiri/
https://ziare.com/rodica-nassar/
https://ziare.com/psd/alegeri-stiri/
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Zamfir, doamna Diana Tusa. O cunoasteti pe doamna Rodica Nassa, secretar de 

stat la Ministerul Sanatatii, un om care, de asemenea, a fost foarte aproape de toti 

romanii si a venit cu plus valoare. De asemenea, ceilalti colegi mai noi care i se 

alatura. Sunt convinsa ca vom propune in Parlament legi care sa asigure romanilor 

un trai mai bun", a completat Firea. 

 

Astfel pe lista PSD pentru Camera Deputatilor, ordinea este urmatoarea: 

 

1. Alexandru Rafila 

Este reprezentantul Romaniei la Organizatia Mondiala a Sanatatii si una dintre 

vocile puternice din Sanatate in contextul pandemiei de COVID-19. Pe Alexandru 

Rafila il leaga de PSD mai multe functii ocupate de-a lungul timpului in aparatul 

de stat. In anul 2009, in timpul guvernarii PDL-PSD, a fost consilierul ministrului 

Sanatatii Ion Bazac, asa cum este intitulat intr-un articol Mediafax. Potrivit unui 

CV din anul 2017, in perioada 2012-2013, Rafila a fost Secretar de Stat pentru 

asistenta medicala si sanatate publica. Mai exact, in timpul guvernarii USL cand 

prim-ministru era PSD-istul Victor Ponta. Ulterior, a devenit consilier personal al 

ministrului Sanatatii PSD in timpul tragediei de la Colectiv, Nicolae Banicioiu, 

scria PressOne in 2017. 

 

2. Daniel Tudorache 

A fost primarul Sectorului 1 in perioada 2016-2020, a pierdut alegerile in fata 

candidatului USR PLUS, Clotilde Armand. Anterior, in perioada 2012-2016, a 

ocupat functia de deputat PSD. A ajuns in parlament dupa ce a ocupat mai multe 

posturi in administratia locala: Viceprimar, Primaria Sectorului 1 (2008-2011), 

Consilier General- Consiliul General al Municipiului Bucuresti (2004-2008) si 

consilier al Primarului, Primaria Sectorului 1 (2000.-2002). 

 

3. Diana Tusa 

 

Este deputat in Parlamentul Romaniei din 2008, de trei legislaturi. In primele doua 

mandate a candidat pe listele PNL, iar ultimul pe listele PSD. Anterior a ocupat 

diverse functii de consilier: director general, Cancelarie Presedinte Camera 

https://ziare.com/pdl/
https://ziare.com/victor-ponta/
https://ziare.com/stiri/colectiv/
https://ziare.com/nicolae-banicioiu/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/clotilde-armand/
https://ziare.com/pnl/
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Deputatilor (2006-2008), director cabinet ministru- Departamentul pentru Relatia 

cu Parlamentul (2005-2006) si consilier cabinet parlamentar (2004-2006). Este 

maritata cu jurnalistul Iosif Buble, cel care detine siteul www.stiripesurse.ro si 

Centrul de studii sociologice CURS. 

 

 

4. Daniel Florea 

 

A fost primarul Sectorului 5 in perioada 2016-2020, dar a pierdut alegerile in fata 

candidatului PPUSL Crostian Popescu Piedone. Anterior, in perioada 2012-2016, a 

ocupat functia de deputat PSD. In 2012, pentru o scurta perioada a lucrat intr-un 

cabinet de avocatura. In perioada 2009-2011 a ocupat poitia de vicepresedinte la 

AVAS. In 2009 a ocupat, timpd eateva luni pozitia de consilier Personal al 

Ministrului Transporturilor si Infrastructurii. Intre 2006-2009 a ocupat diverse 

functii de director la Autoritatea pentru Valorificarea Activelor Statului, iar 

anterior a lucrat ca avocat. A lucrat ca magistrat la Judecatoria Constanta in anii 

1999 - 2003. 

 

5. Nicoleta Goleac 

 

Este subprefectul Capitalei din decembrie 2018. Anterior, ea a lucrat in MApN in 

functia de consilier juridic (2017-2018). DUpa anul 20000 a lucrat ca avocat, 

mediator si practician in insolventa. Pana in amrtie 2018 ea a fost casatorita cu 

Marian Goleac, fostul director ADP Sector 4, implicat intr-un scandal de coruptie. 

Potrivit deciziei Judecatoriei Sectorului 4, casatoria a fost desfacuta din culpa 

exclusiva lui Marian Goleac. "Reclamanta pastreaza numele dobandit prin 

casatorie, acela de Goleac," se arata in minuta instantei. 

 

6. Rodica Nassar 

 

Este membru al Camerei Deputatilor, fotoliu pe care l-a ocupat si in legislaturile 

2000-2004, 2004-2008, 2008-2012 si 2012-2016. Este membru PSD/PDSR din 

1993. Din 1997 ea ocupa functia de presedinte Organizatia PSD sector 2 Bucuresti 

si a ocupat mai multe functii superioare in partid. 

https://ziare.com/daniel-florea/
https://ziare.com/stiri/scandal/
https://ziare.com/stiri/coruptie/
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7. Carmen Mihalcescu 

 

Este membru al Camerei Deputatilor, fotoliu pe care l-a ocupat si in legislaturile 

2000-2004, 2004-2008, 2008-2012 si 2012-2016. In perioada 1999-2001 a fost 

consilier parlamentar, cabinet Vicepresedinte Camera Deputatilor. 

 

8. Dan-Cristian Popescu 

 

A fost viceprimar PNL al Sectorului 2 in perioada 2016-2020. Candidat pe listele 

PSD in 2020 pentru Primaria Sectorului 2, dar a pierdut alegerile in fata 

candidatului USR PLUS Radu Mihaiu. Anterior a fost deputat in Parlament (2012-

2016), a intrat pe listele Fortei Civice, iar apoi s-a inscris in PNL. Activitatea 

politica a inceput-o in 1990 in PNL, dar a fost pentru scurte perioade 

in PNTCD si Forta Civica. 

 

9. Oana Florea 

 

Este membru al Camerei Deputatilor din 2016. Anterior a ocupat functiile de 

asistent parlamentar acreditat - Parlamentul European, Bruxelles (2014-2016) si 

Director executiv - Fundatia pentru Apararea Cetatenilor Impotriva Abuzurilor 

Statului (2009-2016)- fundatie infiintata de fostul mogul TV, Dan Voiculescu. 

 

10. Petre- Florin Manole 

 

Este membru al Camerei Deputatilor din 2016. Anterior a lucrat in cadrul 

Consiliului National pentru Combaterea Discriminarii (2016) si consilier personal 

al ministrului delegat pentru Dialog Social (aprilie 2014 - mai 2015 si Iulie 2012 - 

Ianuarie 2013). A ocupat functia de consilier local Primaria sectorului 5 in 

perioada 2012-2015. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/psd/pnl-stiri/
https://ziare.com/pntcd/
https://ziare.com/forta-civica/
https://ziare.com/dan-voiculescu/
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 Președintele Iohannis: Alegerile parlamentare trebuie să aibă loc la termen, 

deoarece reprezintă singura opțiune democratică validă. Actuala situație 

epidemiologică e îngrijorătoare, dar pandemia nu va lua sfârșit nici în 

ianuarie, februarie, martie. 

Șefu statului a susținut o conferință de presă la Palatul Cotroceni, a doua din 

această săptămână, în ziua în care s-au înregistrat 4.848 de cazuri noi de 

coronavirus în România, un nou record. 

Iohannis consideră că alegerile parlamentare „sunt esențiale nu ca obiectiv în sine, 

ci pentru că reprezintă singura opțiune democratică validă, care să ne permită un 

nou legislativ reprezentativ”. 

Președintele a atacat din nou PSD despre care a spus că a blocat unele măsuri de 

combatere a pandemiei și a adoptat legi populiste, care ar putea duce țara în cea 

mai gravă criză economică. 

„Pentru a vedea nivelul de toxicitate să ne uităm că celebrul autor al OUG 13 a 

fost votat ca președinte al Consiliului Legislativ. După cum ne-a obișnuit în ultimii 

30 de ani PSD în ciuda încercărilor de a-și cosmetiza imaginea, rămâne același 

partid nereformat”, a adăugat acesta.  

Referitor la situația epidemiologică, șeful statului a precizat, întrebat fiind de 

reporteri dacă ia în calcul  carantinarea unor județe, că propunerea trebuie să vină 

de la experți, dar că nu își dorește carantinarea Bucureștiului. 

Declarațiile Președintelui (live text): 

Mâine va fi ultima zi în care se pot depune candidaturile pentru alegeri. Intrăm în 

linie dreaptă, data de 6 decembrie a fost stabilită deja conform legii. Vreau să fie 

clar pentru toată lumea, pentru că am observat că unii politicieni propagă cu 

insistență că cineva vrea organizarea alegerilor în ciuda situației și că ele se pot 

amâna. 

Nimic mai fals! Alegerile parlamentare sunt esențiale nu ca obiectiv în sine, ci 

pentru că reprezintă singura opțiune democratică validă, care să ne permită un nou 

legislativ reprezentativ. Alegerile nu trebuie amânate pentru ca un partid sau altul 

să se simtă mai bine pregătit. Alegerile trebuie să aibă loc la termen. Este 

https://www.biziday.ro/coronavirus-romania-numarul-cazurilor-se-apropie-de-pragul-de-cinci-mii-4-848-de-persoane-infectate-in-ultimele-24-de-ore-din-37-025-de-teste-131-in-acest-interval-69-de-pacienti-au-murit-iar/
https://www.biziday.ro/coronavirus-romania-numarul-cazurilor-se-apropie-de-pragul-de-cinci-mii-4-848-de-persoane-infectate-in-ultimele-24-de-ore-din-37-025-de-teste-131-in-acest-interval-69-de-pacienti-au-murit-iar/
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fundamental pentru modul în care vom gestiona la începutul anului viitor 

pandemia, dar și pentru perioada post-pandemie, de reconstrucție.  

O majoritate solidă, un guvern susținut de ea, pentru implementarea reformelor 

necesare dezvoltării. Actuala majoritate pesedistă este una ilegitimă, care nu mai 

reflectă de o bună bucată de timp voința reală. Ce a făcut această majoritate toxică 

din martie? A pus umărul la rezolvarea crizei? Nu! Actuala majoritate a blocat 

unele măsuri de combatere a pandemiei și a adoptat legi populiste, care ar putea 

duce țara în cea mai gravă criză economică. 

Pentru a vedea nivelul de toxicitate să ne uităm că celebrul autor al OUG13 a fost 

votat ca președinte al Consiliului Legislativ. După cum ne-a obișnuit în ultimii 30 

de ani PSD în ciuda încercărilor de a-și cosmetiza imaginea, rămâne același partid 

nereformat.  

Pesediștii își recompensează servanții care au servit cu obediență partidului. Totul 

pentru ai lor, nimic pentru cetățeni. Sfidarea lor e intolerabilă, lucrurile nu mai pot 

continua așa.  

Trebuie să fim onești, să spunem lucrurilor pe nume. Actuala situație 

epidemiologică e îngrijorătoare, dar pandemia nu va lua sfârșit nici în ianuarie, 

februarie, martie, așa cum fals lasă să se înțeleagă cei care susțin amânarea. 

Mecanismele democratice nu trebuie blocate. Mandatul parlamentarilor se termină, 

dacă nu au loc alegeri parlamentarii nu mai pot vota decât legi simple, nu și 

organice. Ar fi catastrofal să nu avem parlament funcțional! 

Tocmai pentru că ne aflăm în criză sanitară, că e o perioadă foarte dificilă 

economic și social trebuie să facem tot posibilul ca țara să nu rămână fără un 

legislativ cu puteri depline. 

S-a desfășurat deja un scrutin în condiții fără precedent. A fost o premieră nedorită 

de nimeni, un proces în condiții sanitare. S-au luat toate măsurile pentru reducerea 

la minim a pericolului. Acum, cu experiența, putem corecta erorile inerente și să 

îmbunătățim organizarea. 

Procesul de votare nu presupune probleme majore, dar campania implică o atenție 

sporită, multă prudență. Au fost stabilite deja reglementări mai stricte pentru 
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campanie, gândite pentru a limita semnificativ expunerea. Spre deosebire de anii 

trecuți, avem avantajul erei digitale, fapt care permite partidelor promovarea 

online, dar și prin intermediul presei. 

Firesc, sunt preferabile și mult mai sigure pentru toți evenimente de campanie 

virtuale, nu cele clasice. Recomand candidaților să se orienteze spre aceste canale 

alternative, nu din ușă în ușă. 

E evident că nu poate fi vorba de adunări populare, solicit autorităților responsabile 

să fie mult mai vigilente în a nu permite încălcarea regulilor. Orice abatere trebuie 

aspru și rapid sancționată! 

Dacă se respectă normele vom putea avea o viață democratică activă, chiar și în 

aceste condiții. 

Întrebări și răspunsuri: 

Î: Având în vedere că urmează pragul de 5.000 de cazuri pe zi, dar și apelurile 

pentru lockdown, luați în calcul carantinarea unor județe? 

K.I.: Propunerea trebuie să vină de la experți. Nu am auzit propuneri pentru 

capitală, sau județe, dar am avut situații pe localități. Eu nu-mi doresc să ajungem 

la carantinarea Bucureștiului. 

Î.: Ați vorbit despre numirea în funcția de președinte a Consiliului Legislativ. PNL 

și USR se acuză reciproc în urma votului. Astăzi liberalii susțineau că nu mai pot 

face alianță cu un partid care l-a susținut pe Iordache. Cum vedeți disputa? 

Considerați că este amenințată o posibilă alianță? 

K.I.: Nu cred că e amenințată, dar cred că această alegere a făcut să fie lumea atâta 

de supărată încât încearcă să caute vinovați, în loc să caute soluții. Este ciudat, 

dacă s-ar certa, fiindcă în definitiv aici a câștigat PSD și cred că între timp a 

devenit foarte clar că nu se poate continua așa. 

Î.: Șeful cancelariei Casei Albe declara că vor exista dezvăluiri privind conexiunea 

românească a lui Hunter Biden. Ce informații aveți? 

K.I.: Niciuna despre acest personaj. Dacă apar date vom declara. La acest moment 

nu am nicio informație. 
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Î.: Ați spus în legătură cu decizia carantinării că propunerea trebuie să vină de la 

experți. Am văzut incompetența celor din București, creșele și afterschool-urile au 

fost închise, apoi redeschise. Așa a fost și la Iași, pelerinajul. La începutul 

pandemiei v-ați implicat direct, lucrurile au fost mai bine ținute sub control. De ce 

v-ați derobat de răspundere? De ce nu procedați la fel, atât dvs cât și guvernul 

Orban care a aruncat responsabilitatea pe autoritățile locale? 

K.I.: Am rămas destul de decident pot să vă spun, dar este evident că unele 

autorități s-au bâlbâit. E puțin spus. E clar că autoritățile trebuie să-și intre mai 

bine în rol. Să prevadă evenimentele, să le explice. Lucrurile sunt duse pe local 

pentru că acolo se ia decizia pentru fiecare localitate. E mai eficient, dar e relativ 

puțin obișnuit pentru noi. Principiul subsidiarității e valoros și important, la noi 

unele autorități mai au mult de învățat. 

Î.: Dar într-o situație gravă, nu considerați că ar fi necesară revenirea la o 

asumare a deciziei la vârf? Cele locale ezită. 

K.I: Se vor învăța. 

Î: Susțineți necesitatea alegerilor parlamentare. La fiecare săptămâna cazurile 

cresc. În plus, spuneați că acțiunile din campanie reprezintă un risc. Premierul 

spunea că acestea nu prezintă niciun risc. Susțineți necesitatea organizării lor 

indiferent de creștere, de exemplu 7000 de cazuri pe zi. 

K.I.: Indiferent nu mă caracterizează, eu nu rămân niciodată indiferent. Da, susțin 

că e important să le organizăm, în condiții de pandemie, cu respectarea normelor 

impuse. 

Î.: Acum că mai sunt 24h până la închiderea listelor, dimensiunea reală a 

traseismului e tot mai evidentă. Puteți avea încredere în oameni care au trecut 

prin 5 partide? Intenționați să propuneți interzicerea, un mandat imperativ? 

K.I.: Un mandat imperativ nu vrea să impună cineva, cu astfel de mandate esența 

democrației dispare. Dar da, pot să vă spun franc și pe față, dacă ajungem să decid 

și eu ce scriem în Constituție, fiți siguri că vom scrie acolo ceva despre interzicerea 

traseismului. Acest traseism falsifică rezultatul votului popular. Oamenii aleg 

partide, apoi se amestecă, dispar majorități, apar majorități. Nu așa trebuie gândit. 

Trebuie să ne trezim și să facem ordine în această harababură parlamentară.  
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Î.: Ați declarat că alegerile parlamentare nu trebuie amânate. Știți că întreg 

guvernul candidează, cu doar 2 excepții. Nu considerați că activitatea 

guvernamentală va fi afectată? Le-ați trasat sarcini, indicații? 

 

K.I. Este evident că pentru guvernanți vine o perioadă mai dificilă, dar mie mi se 

pare normal, normal ca majoritatea din guvern să fie parlamentari. Altfel, ajungem 

foarte repede la un guvern de esență tehnică, e posibilă, dar doar în situații foarte 

speciale. În mod uzual, nu doar la noi, marea majoritate a membrilor guvernului 

sunt și parlamentari. 

Î.: Cum evaluați lipsa de comunicare a autorităților care gestionează pandemia, că 

nu există conferințe de presă. Azi aproape 5000 de cazuri, nu ar fi fost portivită o 

ieșire organizată, cu dialog? 

K.I.: Da, vă dau dreptate. Cu siguranță vor învăța pe parcurs, să fie mai deschise 

față de media. Politicianul se exprimă prin media și da, pot recomanda cu căldură 

autorităților să se adreseze mai frecvent și deschis opiniei publice. 

Î.: După ce Libertatea a dezvăluit că DSP a raportat zero infecții nosocomiale, azi 

ministrul a anunțat o evaluare. Au trecut 5 ani de la Colectiv. Au trecut 9 luni de la 

începutul pandemiei. Cum apreciați că abia acum începe o evaluare? 

K.I.: Colegul dvs a întrebat ceva concret. Asta am obținut, vă pot pune la 

dispoziție. Mi se pare o temă de o gravitate deosebită. Despre evaluare vă spune 

ministrul Sănătății. 

Î.: Dvs. ați declarat că ați apelat la toate măsurile legale pentru a bloca 

demersurile PSD de modificarea a Legilor Justiției. PNL a rămas în sală la votul 

pentru Consiliul Legislativ, deși au văzut că nu pot face față pentru că erau prea 

puțini. Considerați că ar fi trebuit să iasă din sală pentru a bloca această numire? 

Era suficient să iasă doar 10. 

K.I.: Ar fi fost o variantă bună. Nu știu de ce nu au făcut-o, nu am discutat cu ei, 

nu are președintele această atribuție. La proxima ocazie voi pune această întrebare. 
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Î.: Medicii specialiști își exprimă îngrijorarea, consideră că ne apropiem de 

momentul în care nu mai putem ține pandemia sub control. Ne permitem un 

blocaj? 

K.I.: Nu discutăm la nivel de conducere despre un așa numit lockdown, adică 

închiderea tuturor activităților, ci căutăm soluții pentru îngrădirea răspândirii 

virusului și continuarea activităților esențiale. 

Și eu sunt foarte îngrijorat, dar trebuie să găsim un fel de a continua. Avem 

pandemie,  se termină mandatul Parlamentului, trebuie să votăm dar în condiții 

foarte speciale. Trebuie să creștem locurile ATI. Toate trebuie făcute în același 

timp fiindcă a închide țara nu e o soluție. O închidem, apoi ce facem? Iarăși 

începem de la zero. Trebuie găsit un just echilibru. 

Î.: Parlamentul European a adoptat un raport prin care se reafirmă angajamentul 

pentru sprijinirea Republicii Moldova. La 1 noiembrie vor avea loc alegeri 

prezidențiale. Considerați că reprezintă un test pentru democrație? 

K.I. Nu e treaba președintelui să facă o evaluare a scrutinului din altă țară. Sunt 

politicieni acolo, experți, sunt foarte mulți care sunt interesați, noi suntem extrem 

de interesați de consolidarea democrației de acolo. Toată lumea ar face bine să 

contribuie la un scrutin cât mai bine organizat. 

Î.: În legătură cu consecințele numirii lui Florin Iordache. Spuneați că 

parlamentarii trebuie să se concentreze pe soluții. Considerați că PNL și USR 

trebuie să se sincronizeze pentru a corecta numirea? 

K.I. Dacă există o soluție constituțională trebuie aplicată. 

Î. Vedem că ministrul Sănătății se deplasează zilnic în țară, dar problemele sunt 

departe de a fi rezolvate. Sunt reproșuri referitor la vaccinuri gripale, locuri în 

spitale. Considerați că ministrul își face treaba corect? 

K.I. Nu este treaba mea să evaluez activitatea lor, și în niciun caz în public. Pot să 

spun că ministrul Tătaru se străduiește foarte tare să cunoască situația în teren, să 

găsească soluții. 

Î.: Cătălin Drulă, unul din liderii USR, spunea că Orban a picat testul loialității 

după ce a acuzat USR că a votat pentru Florin Iordache, deci USR nu mai e dispus 
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să colaboreze. Dacă USR va condiționa un alt premier, nu Ludovic Orban ce veți 

face? 

K.I. Nu comentez spusele unor politicieni. Povestea asta se încadrează în povești 

de campanie. 

 

Î.: Ludovic Orban rămâne prima variantă? 

K.I.: Da. 

Î.: Având în vedere cifrele de azi considerați oportună o testare în masă? Dacă nu, 

de ce? 

K.I.: România nu are capacitatea pentru testare în număr foarte foarte mare. Ar 

însemna sute de mii de testări zilnice, practic nu se poate. Nu avem dotările, 

personalul. Testarea în masă nu e recomandată decât de persoane care vor să pară 

interesante. E recomandat să testăm toate cazurile posibile. Se face anchetă și sunt 

testări. Că am ajuns la 37 de mii de teste pe zi e un lucru de apreciat dacă ne 

gândim de unde am pornit. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Reuniunea miniştrilor apărării din statele membre NATO din 22-23 

octombrie 2020 

Miniştrii apărării din statele membre ale Alianţei Nord-Atlantice discută, în format 

videoconferinţă, cu prilejul reuniunii desfăşurate la 22 şi 23 octombrie 2020. 

 

Analizarea progresului asupra împărţirii echitabile a responsabilităţilor 

contributoare la nivelul Alianţei, întărirea capacităţii de descurajare şi de apărare în 

toate domeniile, intensificarea rezilienţei societăţilor statelor membre pentru 

consolidarea capacităţii de apărare şi misiunile NATO din Afganistan şi Irak 

reprezintă tematica întâlnirii, la care participă de la Bruxelles, din sediul NATO, şi 

secretarul general Jens Stoltenberg, potrivit www.nato.int. 

http://www.nato.int/
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 Pandemia de coronavirus continuă să reprezinte o provocare pentru toate statele 

membre, ale căror forţe armate îndeplinesc un rol crucial în sprijinirea eforturilor 

civile de luptă împotriva pandemiei. Există cooperare la nivelul aliaţilor, au fost 

amenajate spitale şi au fost angrenate mijloace logistice pentru transportul 

pacienţilor, iar luna aceasta Albania, Muntenegru şi Macedonia de Nord au 

recepţionat sprijin din rezervele NATO, a menţionat secretarul general al NATO 

Jens Stoltenberg, la 21 octombrie 2020, cu prilejul conferinţei de presă, organizate 

la Bruxelles, indică nato.int. 

''Estimările privind cheltuielile pentru apărare pentru anul 2020 atestă, pentru cel 

de-al şaselea an consecutiv, sporirea cheltuielilor pentru apărare de aliaţii europeni 

şi Canada, existând o creştere de 4,3 %'', a precizat secretarul general al NATO. 

 

Cu prilejul reuniunii, se va discuta despre postura de consolidare a descurajării şi a 

apărării, pe fondul necesităţii răspunsului Alianţei faţă de rachetele balistice 

ruseşti, ameninţare în creştere ca intensitate şi complexitate, potrivit oficialului 

Alianţei. Miniştrii apărării vor lua în discuţie, cu acest prilej, şi înfiinţarea 

Centrului Spaţial NATO în cadrul Comandamentului Aliat de Aviaţie de la 

Ramstein, în virtutea formulării unui răspuns adecvat faţă de sistemele în 

dezvoltare ale altor state, printre care China şi Rusia, care pot neutraliza, dezactiva 

sau doborî sateliţi, spaţiul fiind esenţial pentru abilitatea aliaţilor de a naviga, 

comunica şi detecta în ceea ce priveşte rachetele lansate. 

 

În a doua zi a discuţiilor, miniştrii vor discuta pe marginea celor două misiuni de 

pregătire în care este angrenată Alianţa în afara spaţiului euro-atlantic. În ceea ce 

priveşte misiunea NATO din Afganistan, Alianţa este determinată să continue 

angajamentul pentru securitatea pe termen lung a acestei ţări, iar misiunea de 

pregătire din Irak trebuie să meargă mai departe, Alianţa fiind în coordonare 

deplină cu executivul de la Bagdad şi coaliţia globală pentru combaterea 

terorismului internaţional, a transmis Jens Stoltenberg, în avanpremiera reuniunii. 

 

Reuniunea miniştrilor apărării din statele membre ale Alianţei este organizată, cu 

participarea secretarului general al organizaţiei, pe teme specifice ancorate în 

problematica de securitate şi apărare a spaţiului euro-atlantic. Este organizată ori 

de câte ori este necesar sau la solicitarea oricărui stat membru. În 2020, miniştrii 

apărării din statele NATO s-au reunit pentru a dezbate problematicile de securitate 

http://nato.int/
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şi apărare ale Alianţei la 12-13 februarie şi la 15 aprilie, la sediul organizaţiei din 

Bruxelles. 

Sursa: Agerpres) 

 

 

 Uniunea Europeana si Marea Britanie reiau joi negocierile pentru un acord 

comercial. Termenul limita pentru incheierea unei intelegeri 

Uniunea Europeana si Marea Britanie vor relua joi negocierile pentru o noua 

tentativa de a proteja relatiile comerciale post-Brexit, de ordinul miliardelor de 

dolari, prin intermediul unui acord, transmite Reuters. 

 

Primul ministru britanic Boris Johnson s-a retras de la negocieri la sfarsitul 

saptamanii trecute, dupa ce oficialii britanici au criticat concluziile unui summit al 

UE potrivit carora doar Londra ar trebui sa faca compromisuri pentru a incerca sa 

obtina un nou acord comercial. 

 

Cu doar 10 saptamani pana la sfarsitul perioadei de tranzitie a Brexitului, ambele 

parti s-au invinuit reciproc si au cerut mai multe concesii in cadrul discutiilor, care 

au fost aproape blocate incepand din vara. 

 

Dar, in timp ce pietele au salutat reluarea discutiilor, nu este clar daca cele doua 

parti pot elimina lacunele in ceea ce priveste garantiile de concurenta loiala - in 

special regulile privind ajutoarele de stat - si pescuitul, un sector incarcat de 

simbolism pentru sustinatorii Brexitului din Marea Britanie. 

 

O purtatoare de cuvant a biroului lui Johnson din Downing Street a declarat ca 

negociatorul-sef britanic, David Frost, a vorbit cu omologul sau din UE, Michel 

Barnier, si i-a salutat comentariile de la inceputul zilei. 

"Pe baza acestei conversatii suntem gata sa primim echipa UE la Londra pentru a 

relua negocierile la sfarsitul acestei saptamani. Am convenit in comun un set de 

principii pentru gestionarea acestei faze intensificate a discutiilor ", a spus 

https://ziare.com/brexit/
https://ziare.com/boris-johnson/
https://ziare.com/stiri/summit/
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purtatorul de cuvant. 

 

"Este clar ca raman diferente semnificative intre pozitiile noastre in cele mai 

dificile domenii, dar suntem pregatiti, impreuna cu UE, sa vedem daca este posibil 

sa le reducem prin discutii intensive", a spus aceasta intr-un comunicat. 

 

Partea britanica a dorit sa sublinieze ca, "asa cum ambele parti au clarificat, este 

nevoie de doi pentru a ajunge la un acord". 

Faza initiala a negocierilor va avea loc la Londra in perioada 22 octombrie - 25 

octombrie, iar discutiile vor continua ulterior de comun acord. 

 

Anterior, presedintele Consiliului European, Charles Michel, a declarat in 

Parlamentul European ca timpul este foarte scurt. 

 

"Suntem pregatiti sa negociem 24/7, pe toate subiectele, cu privire la textele legale. 

Marea Britanie are o decizie de luat si este alegerea lor libera si suverana ", a 

afirmat Michel. 

 

Acesta a a spus ca raspunsul Marii Britanii va determina nivelul sau de acces la 

piata interna a UE de 450 de milioane de consumatori. Barnier a declarat 

parlamentului ca un acord este inca "la indemana". 

 

Dornic sa evite orice responsabilitate a unui esec, blocul european este gata sa 

negocieze pana la mijlocul lunii noiembrie, dar trebuie apoi sa ratifice orice acord 

in Parlamentul European inainte de expirarea timpului. 

Au existat unele oferte de ambele parti asupra asa-numitelor conditii de concurenta 

echitabile, a pescuitului si a modului de solutionare a litigiilor, dar insuficiente 

pentru a gasi un acord. 

 

Principala linie rosie pentru Johnson este revenirea suveranitatii, exprimata ca 

"preluarea controlului", in timp ce UE sustine ca apropierea Marii Britanii de bloc 

inseamna ca nu poate fi tratata in acelasi mod ca si Canada, dupa care Londra si-a 

modelat cererile comerciale. 

Incheierea fara acord a dramei de cinci ani a Brexitului din Marea Britanie ar 
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perturba activitatile producatorilor, comerciantilor cu amanuntul, fermierilor si 

aproape a tuturor celorlalte sectoare, in timp ce impactul economic al pandemiei 

coronavirusului se agraveaza. 

 

 

Michel a subliniat ca cei 27 de membri ai UE sunt pregatiti de o separare fara un 

nou acord pentru a evita tarifele sau cotele. 

 

"Nu avem nevoie de cuvinte, avem nevoie de garantii", a spus el despre garantiile 

de concurenta loiala, solicitand, de asemenea, "un arbitraj obligatoriu si 

independent" pentru remedierea rapida a denaturarilor pietei. 

 

Proiectul de lege privind piata interna redactat de Londra, care ar submina acordul 

anterior de separare a Marii Britanii de UE, nu a facut decat sa consolideze 

hotararea blocului de a asigura garantarea respectarii stricte a oricarui nou acord, a 

spus Michel. 

(Sursa: ziare.com) 


